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BIRKERØD RO- OG KAJAKKLUB - BESTYRELSESMØDE 
Dato:  23. August 2022 kl.19:30 – 22:00 

Sted:  Plantagevej 80b, 3460 Birkerød 

Deltagere: Jens Galatius (JG)      Deltog 

  Jørgen Kleisdorff (JKL)     Deltog 

  Torben Gunge (TG)     Deltog 

  Marianne Vittrup (MV)     Deltog 

  Lise Madsen (LM)      Deltog 

  Kell Vedsted (KV)      Deltog 

  Jon Kjeldsen (JKJ)      Afbud 

Suppleanter: Allan Nygaard (AN)     Afbud 

  Jan-Erik Messmann (JEM)     Afbud 

Referat opdateret:   27. Aug. 2022 

 

Dato:      25-08-2022  

1. VALG AF REFERENT 
• KV tog referat af mødet 

 

2. GODKENDELSE AF REFERAT FRA SIDSTE MØDE 
• Referat blev udsendt 18-06-2022 09:59 af JG 

• Referatet blev godkendt 

• TG anførte at det vil være rart med dato på referat for seneste opdatering 

 

3. OPFØLGNING FRA SIDST 
• Bådindkøb: LiteTrio er leveret 11. juli og inrigger 4 åres og 2 åres er bestilt til levering 

marts / april 2023. 
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• Logo: Arbejdet med nyt log er næsten tilendbragt. Logo er skiftet på klubhus og 

klubkajakker. Vi har modtaget nye vimpler og stander. Udestående er ændring af 

navn på kommunes skilte hvilket JG retter henvendelse til kommunen om. 

• Vimpler til bådene skiftes nu, men det blev besluttet at vente med skift af ny stander 

til standerhejsning forår 2023. 

• Fjernelse af den lille bro er nu sket og har ikke givet anledning til spørgsmål eller 

kommentarer fra medlemmer. 

• Rettigheder til roning med 2 årer – se punkt 10 

• Klargøring til E-roning – se punkt 11 

• Indkøb af 4 flydepagajer samt lamineret instruktørbog -  Flydepagajer er bestilt og 

bliver leveret i indeværende uge. Bog er købt. 

 

4. ORIENTERINGSPUNKTER 
• Kommunenes kulturudvalg har rettet henvendelse til JG med opfordring til at klubben 

deltager med arrangement i kulturnatten. Klubben har ikke tidligere deltaget og det 

blev besluttet forsat ikke at deltage i dette event. 

• Vi har modtaget invitation til Nivå Marathon for inriggere. MV og JG vurderer ikke at 

vi har mandskab der kan deltage i år. MV vil se på om vi skal deltage næste år. 

 

5. OPFØLGNING PÅ ØKONOMI 
• TG fremlagede aktuelt regnskab per 22-08-2022 og Forecast for hele 2022: 

o Forecast 2022 viser at indtægter forventes at overstige budget med ca. Kr. 30K og 

at de samlede udgifter tilsvarende vil blive Kr. 30K højere. 

o I Forecastet har TG taget hensyn til stigende udgifter til el og opvarmning samt de 

bogførte omkostninger i forbindelse med nyt logo, som er højere end budgetteret.  

Kombinationen af de forøgede gas og el omkostninger samt de forøgede 

omkostninger til logoændringer og til vedligehold af porte i bådhallen gør dog, at vi 

i henhold til Vedtægternes §9 stk. 2. bør meddele medlemmerne, at klubben kan 

løbe ind i et budgetoverskridelse på op mod kr. 25.000, hvis de resterende 

planlagte aktiviteter fastholdes.  Dette anses dog på ingen måde væsentligt i 

forhold til klubbens frie midler. 

o I forecast 2022 indgår endvidere udgifter til etablering af Motionsroningsfaciliteter 

i klublokalet som vi har modtaget tilskud fra DGI til. 

• Endvidere har vi fået tilsagn om kr 100.000 fra Velux fonden, et beløb vi dog først 

modtager i 2023, når den ny inrigger 4’er leveres marts/april 23. 
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• Køb af Materiel omfatter: 

▪ Pagajer:                                                     10,7K 

▪ Trio Lite                                                  145,2K 

▪ Nye årer (Eurow)                                    12,3K 

▪ Baumgarten (Inrigger 2’er)                 112,4K 

▪ Vejle Yacht Service (inrigger 4’er)     176,6K 

▪ Salg af Iota                                            - 40,0K 

• Drøftelse af Investeringer  

• JKL fremlagde opdateret tilbud på elektrificering af porte.  

▪ Forventet levetid for porte til bådhallen er overskredet og vi oplever 

nu et øget behov for vedligeholde og reparation. 

▪ De nye tilbud fra Crawford og Nassau lyder på hhv. Kr. 97,5K og Kr 

82,1K. Til begge tilbud skal lægges udgifter til el arbejde og tilslutning 

af nøglebrik. 

▪ Der er i bestyrelsen et ønske om at få udskiftet portene og det blev 

besluttet at arbejde med en oversigt over investeringer som vi ønsker i 

2023 og fremover. JG vil til næste møde have første udkast til 

investeringsoversigt klar. 

• JKL fremlagde tilbud på ny rampe til både 

▪ Den ene er en helt ny rampe, magen til den, som NBC Marine har lagt 

ved sejlklubben. Den anden er en discount udgave, hvor den 

eksisterende rampe er forlænget med 5 meter.  

▪ Tilbud 1: Rampe på 10m - 1,5m bred med elefantrist og opkant i begge 

sider samt opkant i enden på sidste rist leveret og monteret. Pris pr. 

rampe 72.690,00 Ekskl. Moms. Dette er den rigtige løsning hvis I gerne 

vil have ny rampe.  

▪ Tilbud 2: Rampe 5m – 1,5m bred med lærketræs brodæk uden 

opkanter, rampen er monteret i forlængelse med eks. Rampe i 

lærketræ. Pris pr rampe 54.260,00 Ekskl. Moms 

• JKL opfordrede til at vi det kommende budget også hensætter et beløb på ca. 

Kr. 200K til udskiftning af klubbens fyr. Strategien er så vidt muligt at tilslutte 

til et kommende fjernvarmenet. Alternativt varmepumpe. JG påpegede at når 

udskiftning bliver aktuel skal vi søge om tilskud fra kommunen til dette. 
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6. STATUS PÅ AKTIVITETER 
• Kajakafdelingen: 

• Kajakskole 2022: Vi har haft 24 deltagere på kajakskole for 2022 og vi mangler 

at frigive ca. 6 medlemmer. 

• Vi har modtaget meget og fin feedback på årets kajakskole 

• Kajakskole 2023: Vi har allerede modtaget 20 tilmeldinger heraf 4 inrigger 

kaniner  

• Fællesroning: Vi har over sommeren haft stor tilslutning til 

onsdagsfællesroning og 5 – 6 medlemmer deltager nu i efterfølgende 

grillaften 

• Turer: Vi havde før sommeren to turer på lokalt rovand og en til Roskilde Fjord 

• Vi har efter sommerferien haft en tur på Øresund og har planlagt en DGI tur til 

Møn samt en tur på eget rovand. 

• Baglænsroning:  

• Roskole 2022: 9 elever er kommet igennem roskolen 

• Roskole 2023: Vi har pt. modtaget 3 tilmeldinger 

• 16 medlemmer har fået roret til coastal og hybrid i løbet af den måned, vi har 

• haft Tau. En har også fået CH-styrmandsret. 

• Medlemmerne bruger pt. både Facebook og Messenger til at aftale ture 

hvilket er uhensigtmæssigt. MV vil prøve at få alle på facebook. 

• Sociale arrangementer: 

• KV afholder i september en middag for kajakinstruktører 

• Jette har tilbudt at arrangere middag i forbindelse med standerstrygning, 

Bestyrelsen siger ja tak hertil. 

• Uddeling af årer for roning af hhv. 1.000 km og 750 km vil ske om 

eftermiddagen i forbindelse med standerstrygning 

• Arbejdsdag: JK og LM laver et oplæg med opfordring til at tilmelde sig 

arbejdsdagen. Oplægget skal på FB og i Nyhedsbrev 

• LM og MV vil til næste bestyrelsesmøde komme med oplæg til Lucia Roning 

• Bestyrelsen ønsker at samle alle medlemmer som gør en indsats for klubben 

til en reception med Tapas og vin.  

▪ MV, JKL og JG sender lister med navne til KV 

▪ KV og LM arrangerer med tapas og vin i klubhuset 

▪ Datoen blev fastsat til den 24-11-2022 kl. 18:00 
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7. INFORMATIONSINDHENTNING FRA NYE MEDLEMMER 
• Bestyrelsen ser et problem i at benytte den eletroniske indmeldelsesblanket til 

indhentning af information om handicap eller kroniske sygdomme og det blev 

besluttet at vi på introduktionsmøder opfordrer nye medlemmer til at rette 

henvendelse til instruktørerne herom. 

 

8. BEHOV FOR UDSKIFNING / SUPPLERING AF REDNINGSVESTE 
• Kajakafdelingen har følgende ønsker til udskiftning eller vedligeholdelse af material: 

• Svømmeveste: 

▪ LM har sendt ansøgning til Trygfonden og anmodet om tilskud til 24 

nye svømmeveste.  

• Flyde pagajer:  

▪ Vi mangler ca. 10 oppustelige flyde-pagajer for at have nok til alle nye. 

LM vil skrive en ansøgning til Trygfonden og anmode om tilskud til nye 

flydepagajer (ansøgningsfrist 1/9/22) 

• Pagajer: 

▪ Bestyrelsen bevillige indkøb af en grønlænderpagaj (erstaning for 

knækkede) samt to nye pagajer og et spraydeck . 

• Pagaj Ophæng: 

▪ Vi arbejder på en konkret forslag til nyt ophæng af Pagajer  

• Roskolen: 

• MV oplyste at roskolen i lighed med kajakskolen vil ansøge Trygfonden om nye 

svømmeveste. 

9. BEHOV FOR KURSER 
• Kajakafdelingen har følgende ønsker til kurser: 

• 2 instruktører og 2 elever på livredderkursus i efteråret 

• 1 instruktør på Hvkajak instruktør kursus 2 

• Roskolen har følgende ønsker til kurser:  

• Jens skal på kursus til langtursstyrmand 

• MV vil gerne selv på rokursus modul B 

• MV vil gerne have en instruktør på rokursus modul A 

• Vi har ca. Kr. 12,0K i budgettet til kurser for resten af året og fordelingen må 

afstemmes imellem Rochef og Kajakchef. 
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10. COSTAL / HYBRID RETTIGHEDER 

• Købet af hybridbåden har gjort det nødvendigt at tilpasse reglerne. Da båden 
ankom hurtigt, lavede vi en lille mailhøring blandt dem, som instruerede i at ro med to 

årer. Gruppen ønskede både at gøre det så let som muligt at komme ud at ro med to 

årer, og også sikre en god oplevelse for roerne. Samtidig prøvede gruppenogså at 

undgå at gøre det for kompliceret. Ud fra de hensyn kom gruppen frem til følgende: 

o Hybridbåden kan ros med inriggerfrigivelse, når den er rigget som inrigger. 

o Både hybridbåd, rigget til to årer, og coastal kan ros af roere med frigivelse 

som coastal-hybridroer. 

o Hybridbåd rigget med styrmandssæde og dobbeltårer, skal have en styrmand, 

som enten er coastal-hybridroer og frigivet inrigger-styrmand -eller frigivet 

som coastal-hybrid-styrmand - og som har fået et kort introkursus til bådens 

rigning mv. 

o Alle coastal- og hybridbåde skal have en frigivet CH-styrmand som etter, når 

de ros uden styrmand (gælder altid for Eta og My). 

 

Alle, som i forvejen havde coastal-styrmandsret, har automatisk fået coastal-hybrid-

styrmandsret. 

I mellemtiden er der kommet forslag om, at Tau med styrmandssæde frit skal kunne ros 

og styres af alle, som er frigivet i inrigger som henholdsvis roere og styrmænd. 

Instruktørerne er blevet spurgt igen, men fastholder indstillingen om, at man skal have 

en særlig roret til at ro med to årer. Hensigten med dette er at sikre, at alle får en god 

oplevelse med at ro sammen, og det opnås bedst, når man har fået de basale 

instruktioner. 

Det kan tilføjes, at linjen ser ud til at være tæt på fx. Holte Roklubs reglement, hvor 

følgende står: 

o For Gigbåde gælder, at roerne skal være frigivet til gigbåde og der skal være en 

ansvarlig styrmand. Kun rutinerede roere med scullerret og instruktører kan ro 

med ikke-frigivne gigroere. Scullerchefen og rochefen kan give dispensation fra 

denne bestemmelse 

 

Til gengæld kræves kun de basale færdigheder. 16 medlemmer er i den forløbne måned, 

hvor vi har haft Tau, blevet frigivet som CH-roere. Nogle er blevet det efter en enkelt tur. 



Referat  

Page 7 of 8 

 

7 

Andre har haft brug for lidt mere, men for alle er der kun tale om få ture. En har også 

fået CH-styrmandsret. 

Til vinterroning foreslås det, at de gældende regler for coastalbådene kommer til at 

gælde for både coastal- og hybridbåde 

 

11. KLARGØRING TIL E-RONING 
• Tilbud: 

• Nedenstående tilbud på E-Roning hedder nu kr. 26,7K ex moms. Dvs. ca. Kr. 

33,4. inkl. moms. 

• Vi har modtaget Kr. 28,0 fra DGI. 

• Det kan (fmtl.) leveres og installeres inden 1. sept. via Morten Kroghs folk. 

• Ekstra tilkøb herudover er måtter. 6-7 stk. ca 700kr/stk. kan evt løbes næste 

sæson. 

• Opsætning betinger, at der er en ordentlig wifi forbindelse i klubben. 

•  Herudover kommer abb. til e-Roning. 150kr/ mdr. - samt installation ca. Kr. 

10K 

• Beslutning: 

• LM og JG vil undersøge samlede omkostninger hvis vi selv indkøber lærred, 

projekter og PC og får dette sat op af vores egen elektriker. 

 

12. NØGLEKORT TIL SENIORER 
• JG har udviklet et nøglekort, der kan give adgang i tidsrummet onsdag- 

torsdag 9.30 til 14.00. Det er tænkt udbudt på samme vilkår som en nøgle-brik.  

Dvs. et depositum på 250 kr.  

• Reaktionen fra holdlederne har været at det er for dyrt , men bestyrelsen fastholder 

at depositum skal være det samme som for andre nøglekort da medlemmerne får 

pengene tilbage ved aflevering af nøglebrik.   

 

13. DIVERSE 
• LM har bedt Rob om en udskrift af hjemmesiden og vil herefter gennemgå alle sider 

for fejl og manglende opdateringer. 

• Reservation af både –  spørgsmålet blev kun behandlet meget hurtigt. 

Reservationssystemet giver ikke mulighed for at begrænse reservationsmulighed til 

bestemte tidsperioder. De aktuelle reservationsmuligheder for inriggere og coastal 

både bevares. 
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14. UDKAST TIL ÅRSHJUL 
• Der ver enighed i bestyrelsen at det er en god ide at gå videre med arbejdet med et 

århjul for aktiviteter i klubben og for bestyrelsens arbejde. 

• Alle BM blev bedt om at give skriftligt indput til årshjul inden næste bestyrelsesmøde 

 

15. EVENTUELT 
• MV og JG skal i løbet af vinteren have kigget på Romappen og opdateret denne. 

• MV vil inden næste bestyrelsesmøde snakke med Claus om hvilke scullere der kan 

bruges og hvilken vi kan kassere. 

 

16. KOMMENDE EMNER / ACTIONS 
• JG undersøger med kommunen om vi kan få rettet klubnavn på officielle skilte 

• MV, JKL og JG sender lister med navne på deltagere i Tapas og Vin til KV 

• JG vil til næste møde have første udkast til investeringsoversigt klar. 

• Nyt oplæg og budget for e-roning incl. en vurdering blandt medlemmer hvorvidt de vil 

bruge projekter og lærred. 

• Oplæg kommer fra MV på rettigheder og reservation af både 

• Alle giver input til JG vedr. Årshjul 

• LM gennemgår hjemmeside og kommer med oplæg til rettelser 

• Oplæg fra MV på skrotning af scullere 

 

17. DATOER FOR KOMMENDE BESTYRELSESMØDER 
• Dato for  næste møder: 

• Tirsdag d. 4. oktober 2022 kl. 19:30 i klubhuset 

• Tirsdag d. 15. november 2022 kl. 19:30 i klubhuset 

 


